
Една наздравица с 
„китайско бордо“

В политико-пропагандната 
атака на Белия дом срещу 
Китай особено място заема 
островен Тайван. Това е 
неделима част от територията 
на огромната азиатска 
държава, която в бурния и 
смутен период след края на 
Втората световна война бе 
отделена – не без активното 
участие на САЩ, от територията 
на древната азиатска държава 
и бе превърната в миниатюрен 
анклав с марионетно 
правителство в град Тайпе, 
плътно обвързано с Щатите. В 
изминалите повече от седем 
десетилетия т. нар. „Тайвански 
въпрос“ неведнъж е стоял на 
масата на дипломатическите 
преговори Пекин-Вашингтон. 
Приети са три категорични 
съвместни комюникета между 
Китай и САЩ, базирани на 
схващането за единен Китай 
и на факта, че островната 
тайванска територия е 
неделима част от китайския 
материк.

Това очевидно не пречи на 
двуличниците от Белия дом 
периодично да спекулират 
с „тайванската карта“ в 
нечестните и безпринципни 
опити да изпитват нервите на 
официален Пекин.

Пресен пример за това 
е и приетият в началото на 
август т. г. план на Държавния 
департамент на САЩ за 
продажба на оръжия за 
марионетното правителство в 
Тайпе на стойност 750 милиона 
долара. Един красноречив 
пример за сериозната намеса 
на Щатите във вътрешните 
работи на Китай, политика в 
противоречие с утвърдените 
принципи в международното 
право и отношения.

Както изтъкват китайските 
медии, новите властници 
в Белия дом са започнали 
„опасна игра с огъня“ по 
тайванския въпрос. Както 
изтъква Радио Китай „Светът 
вижда, че именно САЩ са 
най-големият рушител на мира 
и стабилността в Тайванския 
пролив“.

Петър ГЕРАСИМОВ

Опасна игра
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Китайски производители 
на чипове показаха 
последните си разработки
I стр. 6

2Китай ще продължи да 
предоставя ваксини за 
развиващите се държави
Председателят Си Дзинпин в 
обръщение до първата среща 
към Международния форум 
за сътрудничество в областта 
на ваксините срещу COVID-19 
посочи, че вече е предложил пет 
мерки за борба с пандемията.

Скок в производството 
на електрически 
автомобили
През първата половина на 
тази година продажбите на 
електрически автомобили са 
надхвърлили 1,2 милиона. На 
заседание на Политбюро на ЦК 
на ККП бе изискано да се ускори 
развитието на сектора. 

I I

Нов живот  
за Джан Юен

4

I стр. 2

Съвременните технологии предлагат голяма по-
мощ в борбата с COVID-19. В китайския град Чънду, 
провинция Съчуан, Централен Китай, се използват 

безпилотни превозни средства за безопасни достав-
ки на стоки за битови и медицински нужди в райо-
ните, засегнати от пандемията. 
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новини

еждународно-
то изложение 
за търговия с 
услуги в Ки-
тай (CIFTIS)
тази година ще 

се проведе в Пекин на вто-
ри септември, като регис-
трацията за медии започ-
ва на втори и приключва 
на 15 септември.

Репортерите могат да 
се регистрират чрез офи-
циалния уебсайт на експо-
то (www.ciftis.org).

Като се вземат пред-
вид мерките за превенция 
и контрол на епидемията, 
тазгодишното Международ-
но изложение за търговия 

М

Пресцентърът на Международното 
изложение за търговия с услуги  
в Китай е отворен 

с услуги в Китай ще пока-
ни основно местни и чуж-
ди журналисти, които се 

намират на територията на 
Китай, включително Хон-
конг, Макао и Тайван.

Китай - Чехия

редседателят на 
Китай Си Дзин- 
пин в писмено-
то си обръщение 
до първата сре-
ща към Между-

народния форум за сътруд-
ничество в областта на вак-
сините срещу COVID-19 по-
сочи, че през месец май та-
зи година по време на све-
товната среща на върха за 
здравеопазването е предло-
жил пет мерки в подкре-
па на световната борба сре-
щу пандемията, сред които 
създаването на настоящия 
форум. Страните и инсти-
туциите, които проучват и 
произвеждат ваксини, ще 
обсъдят заедно как разум-
но и справедливо да ги раз-
пространяват. Си Дзинпин 
изрази надежда, че на фона 
на сегашната сложна пан-
демична ситуация форумът 
ще съдейства за сътрудни-
чеството с развиващите се 
държави в борбата срещу 
заразата.

П

Китай ще продължи да 
предоставя ваксини за 
развиващите се държави

Той подчерта, че Китай 
винаги е поддържал идея-
та за общност на споделе-
ното здравеопазване, особе-
но в сферата на ваксините 
за развиващите се държави. 
Китай ще положи всички 
усилия, за да им помогне 
и ще предостави на света 
200 милиона дози ваксини 
до края на годината. Стра-
ната е решила да дари 100 
милиона щатски долара за 

COVAX, за да може разви-
ващите се държави да полу-
чат достъп до тях. „Китай 
ще работи заедно с меж-
дународната общност за 
насърчаване на глобално-
то сътрудничество в сфе-
рата на ваксините, за из-
граждането на общността 
на споделената съдба“, по-
сочва още китайският пред-
седател в свето писмено об-
ръщение.

Страните от Източна Азия 
трябва да се обединят в 
усилията за овладяването на 
пандемията и икономическото 
възстановяване

Опасна игра

момента епиде-
мичната ситуа-
ция се усложня-
ва, икономиче-
ското възстано-
вяване е нерав-

номерно, а глобалното и 
регионално управление са 
изправени пред сериозни 
предизвикателства. 

Основните произво-
дители на ваксини се на-
мират в Източна Азия. 
Те са и важни икономи-
ки в Азиатско-тихооке-
анския регион и могат 
да допринесат за спра-
вянето с климатичните  
промени. 

Страните в региона 
трябва да се обединят и да 
си сътрудничат, да пред-
приемат активни дейст-
вия и да дадат своя при-
нос в борбата с пандеми-
ята и възстановяването на 
икономиката, заяви на 4 
август първият дипломат 
на Китай Уан И на видео 
среща на външните мини-
стри на страните от Из-
точна Азия.

Той призова страни-
те да поддържат научния 
дух в противоепидемич-
ното сътрудничество, да 

насърчат зеленото разви-
тие и да създадат условия 
за възстановяване след 
епидемията.

Уан И подчерта, че ки-
бератаките са реална за-
плаха за целия свят и стра-
ните трябва да се спра-
вят с тях чрез съвместни 
усилия. 

Най-силната в хакер-
ските атаки държава, коя-
то използва интернет ка-
то инструмент за монито-
ринг и подслушване в гло-
бален мащаб, трябва пър-
во да се съсредоточи вър-
ху собствената си вина и 
да промени мисленето си, 
вместо да измества вни-
манието на международ-
ната общност и да обви-
нява и клевети безпочве-
но други страни, подчер-
та Уан И.

В края на речта си той 
заяви, че като отговорна 
страна, Китай е готов да 
работи за съсредоточава-
не на силите върху гло-
балната борба с панде-
мията и икономическото 
възстановяване, както и 
да допринесе за справяне-
то със световните предиз-
викателства.

Прави впечатление, че 
в последно време – в ре-
зултат на политическите 
интриги и пропагандните 
атаки на Щатите, езикът 
на коментарите от КНР 
е станал по-остър и ка-
тегоричен. 

Като основен лайтмо-
тив в тях е тезата, че Тай-
ван е неделима част от 
Китай и че в Белият дом 
трябва да разберат оправ-
даното и сериозно преду-
преждение на официален 
Пекин, че няма да допус-
не непрекъснатата амери-
канска намеса. 

Нещо повече, гово-
ри се за „реципрочен 

отговор“ на провокацион-
ните намеси на САЩ, и 
че всеки „ход в подкре-
па на опитите за отцеп-
ване на Тайван от род-
ната китайска територия 
ще струва висока цена“.

Несъмнено екипът на 
Джо Байдън не се съо-
бразява със сериозните 
промени в геополитиче-
ската панорама на све-
та и си позволява наис-
тина опасна игра с огро-
мен социалистически Ки-
тай, който жъне забеле-
жителни успехи във всич-
ки сфери на живота и за-
става на политическата 
арена с ново, оправдано и 
заслужено самочувствие.

В
Туристическата 
атракция Лонтан
Село Лонтан в 
Зуни, провинция 
Гуейджоу, има 
дълга история 
и привлича 
много туристи. 
Повечето 
историческите 
сгради тук са 
построени по 
времето на 
династията Цин 
(1644-1911) и са 
добре запазени и 
до днес. 

I стр. 1
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2021年6月18日，北京直飞林芝航线在时隔近6年后复航。 
这是西藏林芝米林机场欢迎旅客场景。新华社记者 刘洪明 摄

曾经，进藏难甚于蜀道
难，千百年来只有骡马、
牦牛踏出来的古道可走。
如今，由公路、航空、铁路
构筑起的综合立体交通体
系，连接千万藏家。

翻过唐古拉山，飞越横
断山脉，跨过雅鲁藏布
江。和平解放70年来，条
条“天路”通西藏，“世界屋
脊”不再遥远。

从人背畜驮到立体交通
1930年出版的《西藏

始末纪要》曾这样形容西
藏的道路：“乱石纵横，人
马路绝，艰险万状，不可名
态。”和平解放前，从青海
西宁或四川雅安到拉萨往
返一次，需要半年到一年
时间。

西藏建设，始于交通。 
70年来，西藏逐步建立起
涵盖公路、铁路、航空、管
道等多种运输方式的综合
立体交通网络。

——公路里程迅速增
加。目前，西藏建制村村
村通公路，通车里程 达
到11.88万公里，乡镇、建
制村通畅率分别达94%
、76%。高速及一级公路通
车里程约700公里。

— —铁路建设日新月
异。全长1956公里的青藏
铁路于2006年7月1日全
线通车运营，结束了西藏
不通铁路的历史。今年6

8月2日，2021年《财
富》世界500强排行榜
正式发布，中再集团以
243.76亿美元的营业收
入首次入选500强榜单，
位列497位，居全球再保
险公司第4位。

中再集团改革发展站
在新的历史路口，挑战重
重，也蕴含机遇。2016
年，在新一届党委班子的
领导下，经过集中攻关、
反复研讨，最终凝聚共
识，形成“一三五”战略并
贯彻始终。明确了“中再
姓再”一个核心，致力在“
创新、协同、裂变”三方面
突破，实现“规模、布局、
技术、组织、文化”五个
领域的跨越。2019年，中
再集团提出“以平台化、
科技化和全球化为战略
落地的支点和抓手，加快
高质量发展转型，实现
整体价值稳健增长”的战
略主张。

近几年，中再集团各项
主要经营指标保持良好
增长势头，综合竞争力和
品牌影响力稳步提升。

再保险主力军地位日
益巩固。

国内财产再保险市场
份额2020年末保持在

24.3%，国内人身再保险
市场份额稳固在50%以
上，投资收益率稳居保
险行业前列，市场地位稳
中有升；参与打造生命
表、重疾表、航运保险指
数、水险风险曲线等基
础设施，持续开发具有
自主知识产权的地震、
台风等巨灾模型，不断输
出公共产品，行业影响
力持续扩大。

发展动能不断增强。
公司签署48份境内战

略合作协议和32份境外
战略合作备忘录；中国大
地保险引进8家战略投资
者、融资约106亿元，华
泰经纪引入中国能建作
为战略股东，中再寿险战
略投资镁信健康，战略
伙伴生态圈成效明显；实
施“数字中再”战略，三大
核心系统全面上线，数据
中台和业务中台建设取
得阶段性成果；大力推
动“再保直保化”“产品+、
数据+”战略，为市场持续
提供环境污染责任险、
政治暴力险、恐怖主义险
等财产险创新产品以及
重疾防癌险、中端医疗险
等多层次人身保障产品，
积极引领行业创新。

团结线铺就幸福路——西藏交通基
础设施建设实现历史性跨越

中再集团首次跻身《财富》 
世界500强 位居全球再保险

公司第4位

月，拉萨至林芝铁路建成
通车，至此铁路已通达拉
萨、那曲、日喀则、林芝、
山南等5座城市。

——“空中天路”更加便
捷。今年8月7日，拉萨贡嘎
国际机场T3航站楼建成
投运，成为西藏最大航站
楼。昌都邦达、林芝米林、
日喀则和平、阿里昆莎等
支线机场相继建成，国际
国内航线达到140条，通
航城市66个。

数字的背后，是时代发
展的变迁，更是西藏交通
基础设施建设历史性跨越
的体现。

“天路”通畅促产业兴旺
沿着219国道一路向

西，进入阿里普兰县，著名
的冈仁波齐峰和玛旁雍错

习近平：人类是一个整
体，地球是一个家园。面
对共同挑战，任何人任何
国家都无法独善其身，人
类只有和衷共济、和合共
生这一条出路。政党作为
推动人类进步的重要力
量，要锚定正确的前进方
向，担起为人民谋幸福、为
人类谋进步的历史责任。

这段话出自2021年7月6
日习近平在中国共产党与
世界政党领导人峰会上的
主旨讲话。

人类生活在同一个地
球，各国共处一个世界。和
平、发展、合作、共赢已成
为时代潮流，人类越来越
成为你中有我、我中有你
的命运共同体。

当前世界的变局百年
未有，这一变革过程更是
充满着各种风险挑战。
各国要顺应时代发展潮
流、把握人类进步大势、
顺应人民共同期待，摒弃
零和游戏、你输我赢的旧
思维，树立双赢、共赢的
新理念，自觉担负起时代

【每日一习话】为人民谋幸福、为
人类谋进步

赋予的使命。
中国共产党是为中国人

民谋幸福的政党，也是为
人类进步事业而奋斗的政
党，始终把为人类作出新
的更大的贡献作为自己的
使命。我们要与世界各国
人民同心协力，建设一个
持久和平、普遍安全、共同
繁荣、开放包容、清洁美
丽的世界。这是对人类社
会共同价值追求的反映，

符合中国人民和世界人民
的根本利益。

面向未来，各国在谋求
自身发展的同时，也要积
极促进同其他各国共同发
展，推动建设新型国际关
系，共同享受尊严、共同享
受发展成果、共同享受安
全保障，把世界各国人民
对美好生活的向往变成现
实，开辟人类更加美好的
发展前景。

深圳：三防综合演练举行
近期，深圳市举行2021年三防综合演练，在全市设立了
11个分会场。其中，大鹏新区分会场开展了海上船只事
故救援及落水人员搜救科目演练。

引人注目，山脚下的巴嘎
乡岗莎村热闹非常。

道路通，游客至。“最
近3年自驾游一年比一年
多，有的村民开家庭旅馆，
有的做导游，全村没有闲
人。”46岁的岗莎村村民旦
巴说。

依托“世界屋脊”的独特
景观，道路沿线昔日一个
个闭塞山村，告别贫困迎
来小康。“天路”纵横，连接
的不只是万水千山，还降
低了物流运输成本，促进
了经济发展。

中国铁路青藏集团有
限公司的数据显示，那曲
物流中心年货物到发量
由2006年的7.2万吨增至
2020年的51.8万吨，增幅
达619%。
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аКтуално

Изгражда се модерна 
летищна система

итай ускорява 
изграждането 
на модерна ле-
тищна система, 
която ще се от-
личава с добро 

оформление и всеобхватни 
функции, трансформирай-
ки и разширявайки възло-
вите и построявайки мал-
ки и средно големи лети-
ща в отдалечените райони.

През първата половина 
на тази година са били ин-
вестирани дълготрайни ак-
тиви за гражданската авиа-
ция в размер на 43,5 млрд. 
юана, което е с 8,5% пове-
че на годишна база. 

Броят на летищата в 
строеж до края на юни е 
достигнал 23.

През първата половина 
на годината бе отбелязан 
значителен напредък в из-
граждането на летищната 

система. На 27 юни само-
лет на Съчуанските авиоли-
нии излетя от новото меж-
дународно летище Тиен- 
фу, град Чънду, админи-
стративният център на 
провинция Съчуан. Стро-
ежът на летището Хуаху 
в град Ъджоу, провинция 
Хубей, напредва бързо. То 
ще бъде първото профе-
сионално товарно летище 
в Азия. След като бъде пус-
нато в експлоатация го-
дишната му товароподем-
ност ще надвиши два ми-
лиона тона, каза ръково-
дителят на отдела, който 
отговаря за планирането и 
логистиката в Хубей.

Плановете на Китай са 
да построи 30 нови лети-
ща в периода 2021 – 2025 г.,  
предимно в централни-
те и западни райони на  
страната.

К

рез първата по-
ловина на го-
дината муни-
ципалитетът 
Чунцин отче-
те значителен 

ръст на новосъздадените 
компании с чуждестран-
ни инвестиции и притока 
на инвестиции от чужби-
на, заявиха от местната ко-
мисия по търговия.

В периода януари-юни 
в Чунцин са открити 147 
нови фирми с чужди ин-
вестиции, което е увели-
чение от 34,9% на годиш-
на база. 30% от тях са 

високотехнологични ком-
пании.

През първите шест ме-
сеца на годината реално 
използваните чуждестран-
ни инвестиции на муници-
палитета са се увеличили 
с 20,1% на годишна база, 
достигайки 4,82 милиарда 
щатски долара.

Неотдавнашно проуч-
ване на китайското Ми-
нистерство на търговията 
показа, че 96,4% от допи-
таните чуждестранни ин-
веститори са оптимисти за 
своите бизнес перспективи 
в Китай.

Новите компании с 
чуждестранни инвестиции  
в Чунцин се увеличават

П

азарът за видео 
услуги в облак 
е достигнал 3,82 
милиарда дола-
ра в Китай през 
втората полови-

на на 2020 г., което предста-
влява ръст от близо 46% на 
годишна база, сочи доклад 
на IDC за индустрията.

Сред нишовите пазари, 
този за приложения с ви-
део облачни услуги отчита 
най-голям потенциал. Во-
дещите доставчици на об-
лачни услуги все още зае-
мат най-голям дял от паза-
ра или общо 63,4%. Като ця-
ло, онлайн аудио/видео раз-
влеченията, продажбите на 

П

рез първата половина на тази 
година продажбите и производ-
ството на електрически авто-
мобили в Китай са надхвър-
лили 1,2 милиона. Неотдавна 
на заседание на Политбюро на 

ЦК на ККП бе изискано да се ускори раз-
витието на сектора. Според статистиките 
на Китайската асоциация на автомоби-
лопроизводителите от януари до юни та-
зи година от страната са изнесени 82 хи-
ляди електрически автомобила, което е 

с 342% повече на годишна база. Според 
експертите това е пробив за китайската 
автомобилна индустрия в чужбина, как-
то и важен двигател за поемането на ръ-
ководната роля в сектора.

Според прогнозите на Министерството 
на промишлеността и информатизацията, 
производството и продажбите на електри-
чески автомобили в Китай ще достигнат 
2 милиона до края на годината.

П

Скок в 
производството 
на електрически 
автомобили

Пазарът за видео услуги в облак 
отчита 45,7% ръст

живо на стоки в електронни 
платформи и онлайн обра-
зованието са трите сфери, 
които са задвижвали паза-
ра през втората половина 
на миналата година.

Топ доставчиците Ali 
Cloud, Tencent Cloud, Kingsoft 
Cloud, Huawei Cloud и Baidu 
Cloud, заемат 76,5% пазарен 
дял от инфраструктурата за 
видео услуги в облак.

зносът на ки-
тайския сектор 
за производство 
на машини ве-
роятно ще бъде 
изправен пред 

предизвикателства заради 
високите цени на сурови-
ните и новата вълна от слу-
чаи на COVID-19 по света, 
предупреждават експерти.

Въпреки че външната 
търговия на страната в то-
зи сектор се увеличи с 36% 
на годишна база до 491 ми-
лиарда долара през първата 
половина на годината, ана-
лизаторите казват, че мест-
ните компании ще изпит-
ват трудности при получа-
ването на поръчки от зад-
граничните пазари до края 
на тази година.

Представител на Ки-
тайската федерация на ма-
шиностроенето (CMIF)  
заяви, че около 40% от клю-
човите компании на асоциа- 

И

Търговията с машини вероятно 
ще бъде изправена пред 
предизвикателства

цията са докладвали, че 
производството може да от-
говори на настоящите им 
поръчки за третото триме-
сечие, само 20% са споде-
лили, че поръчките им са 
планирани за края на 2021 г.

Заради епидемията, скъ- 
пите разходи за транс-
порт, както и колебания- 
та във валутните курсо-
ве, ситуацията с износа на 

китайското машиностроене 
ще бъде неясна през втора-
та половина на годината.

Производството на оп-
ределени категории вече 
показва признаци на спад 
от предишните нива. Така 
например през юни, про-
изводството на багери се е 
понижило с повече от 25% 
на годишна база до 27 000 
бройки в Китай.
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Коментари

Делът на Китай в 
световния внос и 
износ се е увеличил 
от 11,9% през 2015 г.  
на 12,8 през 
първите 10 месеца 
на 2020 г.

През последните  
20 години отноше- 
нията между Китай  
и Русия, устояха  
на различни 
предизвикателства 
и достигнаха нови 
исторически висоти Страницата подготви  

Любомир МИхАйЛОВ

„Ди пресе“: Европейските компании не могат 
без китайския пазар

Всеобхватно стратегическо взаимодействие 

В

С

наскоро публику-
вана на уебсайта 
на австрийския 
вестник „Ди пре- 
се“ статия се по-
сочва, че евро- 

пейските компании не мо-
гат да се разделят с ки-
тайския пазар. В публика-
цията се цитират данни на 
китайските митници, кои-
то показват, че през първи-
те шест месеца на годината 
износът от Синдзян за ЕС 
се е увеличил със 131% на 
годишна база. В статията 
британският историк Тимо-
ти Гартън Аш посочва, че 

от примера на политически 
влиятелния производител 
на автомобили „Volkswagen“ 
се вижда „колко зависима 
от китайския пазар е ед-
на западна компания и как 
тя не може без него“. 40% 
от световните продажби на 
Volkswagen са в Китай, ка-
то компанията има завод 
и в Синдзян.

Според данни на ки-
тайските митници, по вре-
ме на 13-ия петгодишен 
план на КНР, приключил 
в края на миналата година, 
общата стойност на вноса 
и износа на страната е бил 

146,37 трилиона юана, кое-
то е увеличение със 17,2%. 
Делът на Китай в светов-
ния внос и износ се е уве-
личил от 11,9% през 2015 
г. на 12,8 през първите 10 
месеца на 2020 г.

По данни на Федерал-
ната служба за статисти-
ка на Германия, въпреки 
негативното въздействие-
то на епидемията от но-
вия коронавирус, стокооб-
менът между Китай и Гер-
мания през 2020 г. е нарас-
нал с 3% на годишна ба-
за, надвишавайки 212 ми-
лиарда евро. С това Китай 

за пета поредна година ос-
тава най-важния търговски 
партньор на Германия. 

През 2020 г. вносът на 
Германия от Китай е бил за 
116,3 милиарда евро, което 
представлява ръст от 5,6% 
спрямо 2019 г., а герман-
ският износ към Китай е 
95,9 милиарда  евро. 

След Китай на второ 
и трето място по обем на 
двустранната търговия с 
Германия се нареждат Ни-
дерландия – 172,8 милиар-
да  евро (спад от 8,7%) и 
САЩ – 171,6 милиарда ед-
ро (спад от 9,7%).

тратегическото 
взаимодействие 
между Китай и 
Русия става все-
обхватно. Това е 
изводът от състо-

ялия се в Мудандзян в про-
винция Хъйлундзян, Севе-
роизточен Китай, трети фо-
рум на високо ниво за ки-
тайско-руското всеобхват-
но стратегическо взаимо-
действие в новата ера.

На събитието присъст-
ваха десетки експерти и 
учени. Те обменяха мне-
ния по въпроси като от-
ношенията между Китай 
и Русия, преобладаваща-
та световна архитектоника 

и отношенията между го-
лемите държави по света. 

Форумът целеше да съ-
действа за засилване на ро-
лята на специализираните 
мозъчни тръстове, да на-
сърчи развитието на ки-
тайско-руските отношения 
на всеобхватно партньор-
ство и стратегическо вза-
имодействие в сегашната 
сложна обстановка в све-
та, посочи в коментара си 
за събитието агенция Син-
хуа. Агенцията припомня, 
че на 16 юли тази година 
са се навършили 20 години 
от подписването на Догово-
ра за добросъседство, прия- 
телство и сътрудничество 

между КНР и Руската фе-
дерация. Както отбелязват 
експертите, през последни-
те 20 години междудържав-
ните отношения, основани 
на духа на Договора, ус-
тояха на различни предиз-
викателства и непрекъсна-
то достигаха нови истори-
чески висоти.

През последните 20 го-
дини обемът на търговията 
между Китай и Русия се е 
увеличил около 13 пъти, а 
през последните три годи-
ни цифрата е на повече от 
100 милиарда щатски до-
лара. 11 години подред Ки-
тай е най-големият търгов-
ски партньор на Русия, каза 

Ли Дзянмин, изследовател 
в Института за изследване 
на Русия, Източна Европа 
и Централна Азия към Ки-
тайската академия на соци-
алните науки. 

В трудна световна ситу-
ация значението на разви-
тието на китайско-руските 
отношения на всестранно 
партньорство и стратегиче-
ско взаимодействие в нова-
та ера ще стане още по-за-
бележимо, подчертава Син-
хуа, цитирайки Уан Йон-
цин, секретар на партий-
ния комитет на универси-
тета в Хъйлундзян.

САЩ се опитват да създадат „съюз за 
ограничаване на Китай“

Н
яколко висши 
служители от 
администрация-
та на Джо Бай-
дън наскоро за-
вършиха визи-

тите си в съседни на Ки-
тай страни. Заместник-дър-
жавният секретар на САЩ 
Уенди Шерман бе на по-
сещение в Япония, Юж-
на Корея, Монголия, как-
то и в Китай, държавни-
ят секретар Антъни Блин-
кън бе в Индия, а минис-
търът на отбраната Лойд 
Остин посети три държави 
в Югоизточна Азия. Аме-
риканските представите-
ли се опитаха да предиз-
викат конфликт между Ки-
тай и съседите му и да на-
трапят своята индо-тихоо-
кеанска стратегия, което е 
ясен знак за тяхната цел да 
създадат „съюз, за да огра-
ничат Китай“.

Въпреки че по време на 
посещението си в Китай 
Шерман заяви, че САЩ 

не се стремят да ограни-
чат развитието на Китай, 
фактите сочат друго, ко-
ментира Радио Китай за 
чужбина. Медията посоч-
ва, че американските по-
литици продължават с по-
дигравките, като казват ед-
но, а вършат съвсем дру-
го. Например министърът 
на отбраната Лойд Остин 
продължи с лъжите по въ-
просите за Южнокитайско 
море, Тайван и Синдзян на 
някакъв форум в Сингапур, 
преувеличавайки твърде-
нията за т. нар. „заплаха 
от Китай“. Негова цел бе 
да провокира отношения-
та между Китай и съсед-
ните му държави.

Страните от Югоиз-
точна Азия обаче са добре 
запознати с триковете на 
САЩ. Например минис-
търът на образованието на 
Сингапур Чан Чун Син зая- 
ви, че по отношение на 
конкуренцията между Ки-
тай и САЩ, Сингапур не 

следва манталитета на иг-
рата с „нулев резултат“, а 
се застъпва за създаване-
то на приобщаващ и вза-
имосвързан свят. Чан Чун 
Син посочи, че една държа-
ва се счита за победител, не 
когато победи противника, 
а когато спечели доверие-
то на останалия свят. В мо-
мента отношенията между 
Китай и съседите му ка-
то цяло са добри и мирът 
и развитието е техен общ 
стремеж.

Американските поли-
тици трябва внимателно 
да обмислят загриженост-
та и предложенията на ки-
тайската страна и да про-
менят крайно погрешната 
си визия за Китай и изклю-
чително опасната си поли-
тика спрямо Пекин. Те съ-
що така трябва да разбе-
рат, че стабилните отноше-
ния са не само в интерес 
на двете страни, но и това 
отговаря и на общите очак-
вания на международната 

общност.
По повод на непрекъсна-

тите твърдения на Вашинг-
тон, че Китай е заплаха за 
САЩ, както и на твър-
денията в американските 
медии, че Пекин заплаш-
ва лидерството на САЩ в 
света, агенция Синхуа из-
тъква в коментар, че нама-
ляването на американска-
та хегемония в света няма 
нищо общо с Китай. Спа-
дът на американската хеге-
мония не е свързан с Ки-
тай, но той със сигурност се 
случва. Агенцията цитира 
публикувана статия в син-
гапурския вестник Lianhe 
Zaobao. Възходът на хеге-
монията на САЩ в ерата 
след Студената война, ма-
кар и уникален в истори-
ята, е бил погрешно раз-
бран от САЩ като нор-
ма, отбелязва в статията 
си професорът по геополи-
тика в китайския универ-
ситет в Сингапур Джилин 
Сун Синцзи.

Уенди ШеРман, 
заместник-
държавен 
секретар на СаЩ,
която посети 
КнР, заяви, че СаЩ 
не се стремят 
да ограничат 
развитието 
на Китай, но 
фактите сочат 
друго, коментира 
Радио Китай 
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науКа и образование

ридневното съ-
битие привлече 
много местни 
производители 
на чипове, кои-
то представиха 

своите последни разработ-
ки, сред които ново поко-
ление обучителни чипове 
със собствени интелекту-
ални права.

След години на проуч-
вания китайските компа-
нии за чипове са на път да 

Т

Китайски производители на чипове 
показаха последните си разработки

сложат край на монопола 
на чуждестранните проду-
кти, благодарение на права-
та, които имат върху свои 
собствени разработки.

Една такава фирма – 
Corigine, основана преди 
шест години, е направи-
ла самостоятелно интели-
гентна мрежова карта, коя-
то помага за свързване на 
сървъри към Интернет. Та-
зи карта е основна част при 
изграждането на център за 

данни и облачна система.
На фона на глобалния 

недостиг на чипове, осно-
вателят и главен изпълни-
телен директор на Corigine 
Лу Шън казва, че ситуаци-
ята създава както предиз-
викателства, така и въз-
можности. „Мисля, че то-
зи недостиг е цикличен – 
има периоди на разраства-
не и на свиване. Така че, 
ние трябва да бъдем гото-
ви не само да увеличаваме 

обема на производство, но 
и новите продукти“, смя-
та той.

Негативният ефект на 
пандемията от COVID-19 
върху глобалните вериги 
за доставки доведе до то-
ва, че недостигът на чипо-
ве оказа сериозно влияние 
върху различни индустрии, 
особено автомобилострое-
нето. Затова немалко ки-
тайски фирми се фокусира-
ха именно върху този вид 

Нов ултравиолетов 
стерилизатор за 
инактивиране на COVID-19

Открива се най-голямата генетична 
банка в света

Над 70% от 5G базовите станции в 
света са изградени от Китай

овият стери-
лизатор HGC 
-UVC показа 
99,99 процен-
та инактивира-

не на новия коронавирус 
съобщи агенция Синхуа. 
Оборудването за стерили-
зация HGC-UVC е тества-
но в провинциалния център 
за контрол и превенция на 
Хубей и е сред първите мо-
дулни устройства за стери-
лизация с UVC, одобрени 
за борба с COVID-19. 

Ултравиолетовото лъче-
ние има дължина на въл-
ната между 10 nm и 400 
nm и не може да се види 
с просто око. Бактерицид-
ната ултравиолетова радиа-
ция, или UVC (100-280 nm), 
има висока ефективност в 
борбата с микробите. 

По време на тестване 
в диапазона от 260 nm до 
280 nm, модулите за стери-
лизация HGC-UVC показ-
ват ефективност от 99,99 % 
инактивиране на новия ко-
ронавирус, след като един 
от модулите работи в про-
дължение на 10 минути, по-
сочва доклад на Центъра 
за контрол на заболявани-
ята и превенция провин-
ция Хубей.

В допълнение, ново-
то оборудване може ефек-
тивно да убива патогени, 
включително Staphylococcus 
aureus, Candida albicans и ко-
лиформни бактерии. 

Стерилизационните мо-
дули са разработени съв-
местно от HGC Wuhan Tech- 
nology и Wuhan Optoele- 
ctronics Industry Institute. 

ай-голямата в 
света генетична 
банка за човеш-
ки биологични 
проби ще бъде 
открита в Цин-

хай-Тибетското плато, оси-
гурявайки подкрепа за ме-
дицинските изследвания. 
Тя бе изградена от експер-
ти на болницата Синцяо в 
град Чунцин след 15-годиш-
но широкомащабно полево 
проучване на над 100 000 
жители на платото.

Цел на новата генетич-
на банка е да подобри въз-
можностите на страната 
в медицинските изследва-
ния на височинната болест, 

ад 70% от 5G базовите станции 
в света са изградени от китайски 
компании, а 36% от тях – от 
най-големия китайски телеко-
муникационен оператор „Чай-
на мобайл“, заяви изпълнител-

ният директор на компанията. 
„Чайна мобайл“ не само пое водеща-

та роля в изграждането на най-голяма-
та и усъвършенствана 5G мрежа в све-
та, но има и най-голям брой абонати“, ка-
за заместник-директорът на изследовател- 

ския институт на компанията Дуан Сяодун 
в интервю за „Пийпълс дейли“. Той доба-
ви, че до края на май броят на закупили-
те 5G пакети е достигнал 250 милиона, а 
терминалните връзки са били 160 мили-
она, което е над 40% от общия им брой в 
световен мащаб. 

Според данни на китайското Министер-
ство на промишлеността и информацион-
ните технологии Китай е изградил най-го-
лямата в света 5G мрежа с общо 961 000 
базови станции.

Н

Н

Н

която винаги е била един от 
най-големите проблеми за 
хората, които идват от мес-
та с по-ниска надморска  
височина. Цинхай-Тибетско-
то плато е със средна над-
морска височина от 4000 м 

и е известно като „покрив на 
света“ или „третия полюс“.

Височинната болест при-
чинява симптоми като гла-
воболие, замайване, пробле-
ми с дишането, съня и хра-
ненето. 

чипове и представиха свои-
те решения на конференци-
ята в Шанхай.

Такава компания е 
SemiDrive, чийто прези-
дент Джан Цян казва: „Ин-
дустрията за чипове не е 
обикновен процес на по-
купко-продажба. Напри-
мер, нашият основен чип 
изисква дългосрочен ди-
зайн. Понякога са необхо-
дими месеци или дори по-
вече от година за проек-
тиране, асемблиране и те-
стове преди масово произ-
водство“.

По тази причина, спо-
ред Джан, важни са про-
гнозите за производството 
на автомобили. SemiDrive 
ще пусне нови продукти с 
по-висока функционалност 
през следващата година, за 
да покрие голямото търсе-
не и нужди на автомобил-
ната индустрия.

Някои експерти в секто-
ра посочват, че недостигът 
на чипове може да продъл-
жи през първото тримесе-
чие на следващата година, 
като прогнозират, че с труд-
ностите ще дойдат и опре-
делени възможности.

През последните 
няколко години ки-
тайски производите-
ли на чипове полагат 
повече усилията 
за насърчаване на 
научно- 
изследователската и 
развойна дейност на 
фона на проблема с 
глобалния недостиг 
в сектора и това бе 
един от фокусите на 
проведената наскоро 
Световна конфе-
ренция за изкуствен 
интелект (WAIC) в 
Шанхай.
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Пет китайски града ще се превърнат в 
международни центрове за потребление

Н
а 19 юли ки-
тайският минис-
тър на търговия-
та Уан Уънтао 
обяви, че Дър-
жавният съвет е 

решил градовете Шанхай, 
Пекин, Гуанджоу, Тиендзин 
и Чунцин да бъдат превър-
нати в международни цен-
трове за потребление.

Какво представлява пре-
върналият се в междунаро-
ден център за потребление 
град? Всъщност това поня-
тие не е ново. През 2016 г. 
Държавният съвет публи-
кува насоки за по-нататъш-
ното развитие на туризма, 
културата, спорта, здравео-
пазването, грижите за въз-
растни и образованието, с 
което официално започна 
изграждането на тези цен-
трове за потребление. В 
публикуваните през 2019 г. 
от Министерството на тър-
говията насоки за изграж-
дането на международни 
центрове за потребление се 
посочва, че тези градове ще 
направляват и стимулират 
потреблението. Джан Дзи-
енпин, директор на Цен-
търа за регионално ико-
номическо сътрудничест-
во към Министерството 

на търговията, обясни, че 
основната черта на тези 
градове-центрове ще бъ-
де потреблението. „Маща-
бът на китайския потреби-
телски пазар непрекъснато 
се разширява. През октом-
ври миналата година Китай 
надмина САЩ по продаж-
би на дребно и страната зае 
първото място по този кри-
терий. Нивото и способно-
стите на Китай непрекъс-
нато се повишават. Потре-
бителите в страната проя-
вяват интерес не само към 

местните, но и към чуждес-
транните продукти“, отбе-
ляза Джан Дзиенпин.

В международните цен-
трове за потребление ще се 
съберат висококачествени 
продукти и услуги от цял 
свят, като в същото време 
се ускори култивирането 
на местни търговски мар-
ки. Ще бъдат въведени ви-
соки критерии за изграж-
дането на търговски зони, 
ще се засили и контролът 
върху пазара. Джан Дзи-
енпин обясни, че Шанхай, 

Пекин, Гуанджоу, Тиенд-
зин и Чунцин са с по-ви-
соко ниво на отварянето и 
приходите на потребители-
те са сравнително по-голе-
ми. „Това е причината за 
превръщането им в меж-
дународни центрове за по-
требление“, подчерта той.

„Пекин, Шанхай и Гуан-
джоу са най-големите гра-
дове в Китай с население 
от 15 до 20 милиона ду-
ши. Те са райони за коор-
динирано и интегрирано 
развитие. Тиендзин е един 

от градовете на централно 
подчинение. Той е сред пър-
вите по размер на брутния 
вътрешен продукт на глава 
от населението и ще играе 
водеща роля в направля-
ването на потреблението. 
В Западен Китай избрахме 
Чунцин, защото е най-голе-
мият в района“, каза още 
Джан Дзиенпин.

Той посочи, че изграж-
дането на международните 
центрове за потребление е 
от важно значение за съз-
даването на нова икономи-
ческа структура, придвиж-
ването на висококачестве-
ното развитие и удовлетво-
ряването нуждите на наро-
да за по-добър живот.

„Изграждането на меж-
дународните центрове е от 
полза за разширяването 
ролята на потреблението 
в икономическия растеж, 
създаването на дългосро-
чен механизъм за този про-
цес и задоволяването нуж-
дите на хората от по-висо-
кокачествени продукти и 
услуги“, каза Джан Дзи-
енпин, като добави, че из-
браните от Държавния съ-
вет градове ще стимулират 
потреблението и на други 
места в страната. 

КНР продължава 
да е привлекателна 
дестинация за чуждите 
инвеститори

С
лед провелата се неот-
давна в гр. Циндао вто-
ра среща на ръководите-
лите на транснационал-
ни компании проекти-
те на Тoyota, Аeon, CJ, 

Louis Dreyfus и други компании в 
провинция Шандун бяха активира-
ни. Инвестициите в тях са повече 
от 11,85 милиарда щатски долара.

Президентът на китайския 
клон на американската компа-
ния Honeywell Стивън Лиен зая-
ви, че Китай е най-големият па-
зар за тях извън САЩ. Неотдав-
на „Honeywell“ се договори с ки-
тайската корпорация „Баоу“ за 
производството и продажбите на 
водородно гориво на китайския 
пазар.

На фона на пандемията транс-
националните компании все още 
гледат с добро око на китайския 
пазар. Китай продължава да е при-
влекателна дестинация за чужди-
те инвеститори. Данните показват, 
че през първата половина на тази 
година реално използваните чуж-
дестранни инвестиции в страна-
та са били 60,784 милиарда юана, 

което е увеличение с 28,7% на го-
дишна база и с 27,1% в сравнение 
със същия период на 2019 г.

През първата половина на тази 
година реално използваните чуж-
дестранни инвестиции в сектора 
на услугите са били 48,28 мили-
арда юана, което е увеличение от 
33,4% на годишна база, а на ви-
соките технологии с 39,4% повече 
на годишна база.

„Това е доказателство, че на 
фона на предизвиканата от пан-
демията несигурност и дисбалан-
са в икономическото възстановя-
ване на различните страни ки-
тайските мерки за стабилизира-
не на външните инвестиции са 
ефективни. Чуждестранните ин-
веститори се доверяват на бизнес 
средата в Китай и смело инвес-
тират в дългосрочен план“, ка-
за заместник-директорът на Ин-
ститута за международно тър-
говско и икономическо сътруд-
ничество към Министерството на  
търговията Цуей Уейдзие.

През първата половина на тази 
година инвестициите от страните в 
обхвата на „Един пояс, един път“, 

АСЕАН и ЕС са се увеличили съ-
ответно с 49,6%, 50,7% и 10,3% на 
годишна база. Цуей Фън, профе-
сор от Китайския университет за 
външна търговия, обясни, че Ки-
тай се стреми да създаде в западна-
та част на страната нови сухопът-
ни и морски транспортни връзки. 
На юг Китай има връзка със стра-
ните от АСЕАН. От друга страна 
товарните влакове между Китай 
и ЕС оформят по-тясна индустри-
ална верига по сушата с Европа. 
В следващия етап връзките между 
Европа и Азия ще бъдат по-тесни, 
което ще окаже по-дълбоко вли-
яние върху глобалната структура 
на веригата на стойността.

В публикувания от Конфе-
ренцията на ООН за търговия и 
развитие доклад за инвестиции-
те по света през 2021 г. се казва, 
че перспективите за преките чуж-
дестранни инвестиции в световен 
мащаб не са ясни. Всичко зависи 
от скоростта на икономическото 

възстановяване и ситуацията с 
пандемията. Като цяло несигур-
ните елементи пред икономиче-
ското и търговско развитие на све-
та са много. Предимства на Ки-
тай са вътрешният пазар и поло-
жителните фактори от реформа-
та и отварянето. Чуждестранните 
инвеститори все още гледат с до-
бро око на икономическото разви-
тие на Китай и големия потенциал 
на китайския пазар. През първите 
шест месеца на тази година добра-
та тенденция за привличането на 
чуждестранни инвестиции в стра-
ната продължи, посочи Цуей Уей-
дзие. Агенция Синхуа съобщи, че 
през втората половина на годи-
ната ще бъдат публикувани но-
ви негативни списъци за чуждес-
транните инвестиции и трансна-
ционалната търговия с услуги на 
пристанището за свободна търго-
вия в Хайнан. Това ще е от пол-
за за по-нататъшното разширява-
не на отварянето.
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Шанхай 
Перлата на Изтока

ствата на пристанището му. 
Търговското развитие 

на града е тясно свързано 
с отглеждането на памук, 
земеделското производство 
и занаятчийството. 

Преселниците, дошли 
от всички краища на стра- 

ната, се организират в 
землячески дружби (хуей-
гуан), които структурират 
местната търговска общ-
ност. За пристигналите в 
Шанхай представители на 
Запада се създават отдел-
ни квартали. Търговците от 

а китайски Шан- 
хай съкратено 
се записва ка-
то Ху или Шън. 
Първият вари-
ант произлиза 

от старото име на река Су-
джоухъ-Худу, а вторият от 
името на дворянина от дър-
жавата Чу Чуншън Дзюня, 
живял през 3-ти в. пр. н. е., 
когото почитали като герой. 

Официалната китайска 
историография тълкува 
името като „над морето” 
или „край брега”. Другият 
вариант е преводът „излиза 
на море”, който е подходящ 
за пристанищен град. През 
последното десетилетие на 
20-и век Шанхай става уни-
версално име.

Мегаполисът се нами-
ра на юг от река Яндзъ. 
На изток от него е Източ-
нокитайско море, което е 
част от Тихия океан. Гра-
дът е разделен на две час-
ти от река Хуанпу (приток 
на река Яндзъ). По-голя-
мата част от градската зо-
на на Шанхай е на запад-
ния бряг на Хуанпу, а в из-
точната част е новият биз-
нес район. 

Тук четирите годиш-
ни сезона са ясно изразе-
ни. През пролетта времето 
е много променливо, през 

лятото обикновено има 
проливни валежи, а сред-
ната лятна температура е 
320 C. Есента е слънчева и 
суха, а зимата - мека, с ва-
лежи от дъжд и сняг. Ха-
рактерни са и тайфуните, 
които преминават, без да 
нанасят сериозни щети.

През вековете благоприя- 
тните климатични условия, 
изгодното географско раз-
положение и близостта на 
водните пътища позволи-
ли на Шанхай да се раз-
раства и активно да разви-
ва вътрешната и външната 
си търговия. Тогава се по-
явила необходимостта от 
защита на града от външ-
ни врагове. През 1553 г., по 
време на управлението на 
династия Мин, била издиг-
ната градска стена с 6 ук-
репени врати и 20 артиле-
рийски кули. През 17-и и 
18-и век Китай е основен 
доставчик на чай, коприна 
и порцелан за Европа, ка-
то продава тези стоки сре-
щу злато. След Опиумни-
те войни с Англия и пора-
жението на Китай Шанхай 
е окупиран от британците. 

До началото на 20-и век 
Шанхай с нищо не привли-
ча вниманието на чуж-
денците. Едва през 1832 г. 
стават очевидни предим- 

Фудзиен или Джъдзян, от 
Анхуей или Гуандун, англи-
чаните, французите, амери-
канците и т. н. са събра-
ни в различни самостоя-
телни зони. 

Поради експанзията на 
търговията през 18-и век 
градът излиза извън сте-
ните и започва да създава 
западните си предградия. 
През 19-и век отварянето 
на пристанището за чуж-
денците и създаването на 
концесии разширяват града 
и на север. Структурата на 
новите квартали контрасти-
ра с плетеницата от улички 
в старата оградена градска 
част. Десетина години след 
отварянето на пристанище-
то обликът на Шанхай се 
променя коренно – тук ве-
че съществуват два града, 
обвързани от търговски ин-
тереси, но реално отделени 

Н

Кварталът Чонмин, погледнат от Пудун. 
На преден план е телевизионната кула 
“Перлата на Изтока”.

Паркът Йоу, в типичен 
южнокитайски стил

Шанхай, един от четирите града на 
централно подчинение в КнР, е най-
внушителният мегаполис в Китай и най-
голямото морско пристанище в света. 
намира се в делтата на река Яндзъ. От 
малко рибарско селище той се превръща 
във важен финансов и културен център 
на страната. Интензивното му развитие 
започва след Първата опиумна война когато, 
поради силното западно влияние започнали 
да го наричат „Източния Париж”.

Шанхай, районът Пудун – финансовото сърце на града
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щите в Шанхай чужденци 
избягвали този район, за-
щото го смятали за твър-
де хаотичен и пренаселен. 
По тесните улички са раз-
положени малки антиквар-
ни магазини. 

Сърцето на Стария град 
е паркът Йоу, в типичен 
южнокитайски стил, по-
строен по време на динас-
тия Мин като част от фа-
милно владение. Строител-
ството продължило от 1559 
до 1577 г. Разрушаван е ня-
колко пъти, но сега е на-
пълно възстановен. 

Характерна черта за то-
зи тип градини е усещането 
за голямо пространство на 
сравнително малка терито-
рия. Ефектът е постигнат с 
използването на алеи, ар-
ки и естетично разположе-
ни паркови постройки. Тук 
има много магазини и су-
венирни павилиони.

През централното езеро 
е прокаран уникален зигза- 

гообразен мост, чиято кон-
струкция девет пъти сменя 
посоката си, образувайки 
девет прави ъгъла. На бре-
га му е разположена чай-
ната Хусинтин. Сградата е 
построена през 1784 г. и се 
е превърнала в чайна едва 
през 19-и век.

Забележителност на 
Шанхай е и храмът Чън-
хуан, посветен на бога, по-
кровител на града – Дзин 
Юбо. Построен през 18-и 
век по нареждане на им-
ператор Юнлъ от динас-
тия Мин.

Сред интересните мес-
та на града са антикварни-
ят и птичият пазар, които 
са разположени на някол-
ко квартала от парка Йоу.

Ако поемете по посока 
Китай, Шанхай е една оп-
ределена забележителност 
и туристическа спирка, коя-
то заслужава особено вни-
мание и несъмнено ще обо-
гати всекидневието ви.

бетон и стъкло. 
Икономическият ръст 

на Шанхай продължа-
ва да впечатлява и днес. 
Един от най-развитите 
му райони е Пудун, кой-
то някога се е славел като 

селскостопански център. 
Сега градът е сред основ-
ните двигатели на индус-
триалното и администра-
тивното развитие на стра-
ната. Тук се намират ед-
ни от най-високите ку-
ли в Азия – Шанхай та-
уър, Шанхайският све-
товен финансов център, 
търговският център Дзин 
Мао и телевизионната кула  

развитие на Шанхай дават 
икономическите реформи, 
започнали през 80-те годи-
ни на миналия век в Китай. 
От тогава той е известен и 
като „Перлата на Изтока”. 

Основаната през 1990 г.  
Свободна икономическа зо-
на способства за бързото 
му разширяване и преобра-
зяване, превръщайки града 
в съвременен мегаполис от 

„Перлата на Изтока”. 
В града има две подзем-

ни и една надземна линия 
на метрото, съвременно 
международно летище, мо-
дерни магистрали, които го 
свързват с всички краища 
на страната. Шанхай посте-
пенно се превръща във фи-
нансовата столица на Ки-
тай, в град на неограниче-
ните възможности, в кой-
то кипи бурен икономиче-
ски и културен живот.

Старият град отразява 
богатството на архитекту-
рата по време на династи-
ите Цин и Мин. Той е об-
граден със стена, която да 
го защитава от японските 
пирати. Тук атмосферата 
на традиционен Китай се 
смесва с блясъка на коло-
ниалната архитектура и ду-
ха на съвременния мегапо-
лис, създавайки неповто-
рим облик. 

От времето на колони-
алните завоевания живее- 

Северозападната 
ъглова кула 

един от друг. Китайците це-
лят да избегнат културни-
те влияния и дипломати-
ческите затруднения, а хо-
рата от Запад го правят за 
удобство.

Нов тласък в ускореното 

Известната крайбрежна 
улица „Бунд“

Шанхай Тауър, 
Шанхайският световен 

финансов център и 
търговският  

център Дзин Мао –  
едни от  

най-високите  
кули в Азия
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съвремие

огато изклю-
чително тежки 
дъждовни бу-
ри опустошиха 
Централен Ки-
тай през юли, 

беше трудно да не се за-
бележат войските на На-
родната освободителната 
армия (НОА) по язовири-
те и бреговете на реките – 
най-опасните райони в бит-
ката срещу наводненията. 
Военните излязоха на пре-
ден план, отговаряйки на 
призива на партията, от-
страниха пробивите на язо-
вирите, евакуираха жите-
лите в опасност и взриви-
ха бариерите, за да освобо-
дят наводненията. Флагът 
на партията се извишаваше 
над полето, а на камиони-
те им пишеше „Първо хо-
рата, първо животът“.

Това дава представа как 
армията на КНР изпълня-
ва задълженията си в нова-
та ера, отбелязва агенция 
Синхуа в репортаж за ро-
лята на армията в борба-
та срещу природното бед-
ствие и цитира президен-
та Си Дзинпин, който ка-
за в Лхаса: „Силната стра-
на трябва да има силна ар-
мия, тъй като само тогава 
тя може да гарантира си-
гурността на нацията“. 

През последните ня-
колко години НОА удво-
ява усилията за изгражда-
не на миролюбива армия 
от световна класа, която се 
подчинява на командване-
то на партията, може да се 
бори и да побеждава и под-
държа отлично поведение. 
В последната си реч Си от-
ново повтори, че „Партия-
та трябва да командва оръ-
жието“.

Твърдото следване на 
ръководството на парти-
ята е основната причина, 
поради която НОАК три-
умфира над всякакви изпи-
тания и скърби и напред-
ва от победа до победа спо-
ред Си.

Модернизация за защита 
на мира и сигурността

Китай има за цел да завър-
ши модернизацията на на-
ционалната си отбрана и 
въоръжените сили на на-
рода до 2035 г. и напълно 
да трансформира въоръже-
ните си сили в сили от све-
товна класа до средата на 
21-и век.

Големи структурни про-
мени настъпиха във въ-
оръжените сили след края 
на ноември 2015 г., когато 

К

Китай изгражда 
миролюбива 
армия от 
световна класа

Пример за добронамерено сътрудничество

Военните бяха на предна линия в борбата 
на населението с тежките дъждовни бури в 
централната част на страната

Страницата подготви Любомир МИхАйЛОВ

на военната подготовка. 
На бойната способност се 
гледа като на „единствен 
и основен“ еталон на во-
енните. Само онези, кои-
то са способни да се би-
ят, могат да спрат битки-
те и само подготвените за 
война не трябва да изпа-
дат във война, казва Си 
Дзинпин.

„Трябва да вложим це-
лия си ум и енергия в усъ-
вършенстване на бойните 
способности и да гаранти-
раме, че сме напълно под-
готвени, способни да се бо-
рим и способни да спече-
лим всеки път, когато пар-
тията или хората се нужда-
ят“, убеден е Сю Давей, во-
енен офицер, чиято бригада 

обслужва безпилотните 
технологии.

Тъй като Китай продъл-
жава да изгражда нацио- 

време на неотдавнашния 
обмен и сътрудничество на 
НОА с нейните колеги по  
целия свят. 

Си започна мащабна во-
енна реформа, посочва 
Синхуа. Китайският лидер 
придава голямо значение 

налната си отбрана и въ-
оръжените сили, защитни-
ят характер на национална-
та отбранителна политика 
на страната остава непро-
менен, посочва Синхуа.

„Това е записано в Зако-
на за националната отбра-
на, превръщайки се в ос-
новна, трайна и дългосроч-
на политика, която поддър-
жаме“, каза Хей Лей, де-
путат законодател и бивш 
заместник-началник на 
Академията на военните  
науки.

Редица международни 
стоки за обществена сигур-
ност бяха предоставени по 

КНР изпрати над  
40 000 миротворци в  

25 миротворчески мисии 
на ООН през последните 

30 години 
Това информира неотдавна 
документ на ООН за ми-
ротворческите операции 
на Световната организа-
ция. Китай е вторият по 
големина участник както 
в мироопазването, така и в 
изплащането на членските 
такси и е с най-голям при-
нос на войски сред постоян- 
ните членове на Съвета за 
сигурност на ООН, се каз-
ва в Бялата книга на орга-
низацията.

Китай никога не се стре-
ми към хегемония или раз-
ширяване и твърдо се про-
тивопоставя на политика-
та на доминация, казва Си 
Дзинпин. Вместо това ки-
тайската армия си е поста-
вила задачата да изгради 
общност със споделено бъ-
деще, като участва активно 
в международната помощ 
при бедствия и хуманитар-
ната помощ вследствие на 
COVID-19. От февруари та-
зи година китайските въ-
оръжени сили предоставиха 
25 партиди помощ за вак-
сини срещу COVID-19 на 
въоръжените сили на над 
20 държави, включително 
Пакистан, Камбоджа, Мон-
голия и Судан.

ази вечер по-
стигнахме цел, 
която решава  
300-годишен про- 
блем, каза хър-
ватският пре-

миер Андрей Пленкович в 
речта си по време на цере-
мония по повод свързване-
то на моста Пелешац, по-
строен заедно от китайски 
изпълнител и неговите ев-
ропейски партньори.

Радостта и вълнение-
то от успешното свърз-
ване на моста Пелешац 
бяха големи за жители-
те на Хърватия, защото 
той свързва отново тери-
ториите на страната. Това 
е дългоочаквано събитие. 

Т

2,4-километровият кабе-
лен мост над залива Ма-
ли Стон в Адриатическо 
море свързва хърватска-
та континенталната част 
и полуостров Пелешац 

в най-южния му окръг 
Дубровник-Неретва, за-
обикаляйки къса ивица 
от територията на Босна 
и Херцеговина. Така се 
осигурява териториалната 

непрекъснатост на Хърва-
тия. Мостът ще бъде от-
ворен за движение през 
2022 г., когато всички  
съответни конструкции бъ-
дат завършени.

Спасители от армията носят торби с 
пясък, за да подсилят насипа в окръг 
Сунсян в Централен Китай 

Председателят Си Дзинпин на среща  
с представители на въоръжените сили

Китайски медицински отряд  
на 24-я китайски миротворчески екип 

в Демократична република Конго 
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маршрути

В нинся „вино кара воденица, животът там е същински рай”, 
както се пее в старата песен за село Бреница. нинся-хуейският 
автономен регион е не само родината на прословутото годжи 
бери, но и на едни от най-хубавите вина на Китай. 

егионът е разпо-
ложен в Среден 
Китай по поре-
чието на Жълта-
та река. История- 
та на Нинся е 

дълга и достойна за спе-
циален материал. Тук са-
мо ще спомена, че в далеч-
ното минало тези земи са 
били населявани от хунор-
ски племена, но те са били 
по на югозапад, в посока 
платото Чинхай и Тибет. 
По-късно тук е съществу-
вало царството Западна Ся, 
1038-1227 г., което после е 
присъединено към Китай. 
С откриването на Пътя на 
коприната през тези земи 
започват да минават мно-
го търговци от Запада, от 
Иран и Близкия изток. 

Нинся-Хуей с решение 
на Централното китайско 
правителство е отделена от 
провинция Гансу през 1958 
година със статут на авто-
номен регион с преоблада-
ваща националност хуей, 
една от 56-те национално-
сти на Китай. Те са наслед-
ници от смесени бракове 
именно на тези търговци, 
минаващи по Пътя на коп-
рината. Това са китайските 
мюсулмани, които са запа-
зили най-чистото от ислям-
ската религия, хора кротки 
и миролюбиви. Те се зани-
мават главно със скотовъд-
ство, отглеждане на овце и 
крави и земеделие, докато 
винопроизводството е ос-
тавено на етническите ки-
тайци от националността 
хан. Така от едните – яде-
нето, а от другите – пиене-
то и всички си живеят за-
едно в мир и любов.

Нинся-Хуей е най-мал-
кият административен ре-
гион на Китай, по площ е 
около половината на Бъл-
гария – 66 400 кв. км. Нин-
ся и България имат мно-
го сходни места – прибли-
зителен брой на население  
(6 817 900 в края на 2017 г.), 
София и административ-
ния център на района Ин-
чуан са също с приблизи-
телно население от 2 мили-
она. И на двете места кли-
матът е умереноконтинен-
тален, с четири ясно изра-
зени сезона. Приличат си 
също и по основния поми-
нък – селско стопанство, с 
много добре развита млеч-
на промишленост, винар-
ство, скотовъдство, произ-
водство на плодове и зелен-
чуци – дини, пъпеши, ябъл-
ки, праскови, круши, гроз-
де, домати, картофи, лук,  
патладжани и т. н. 

Тук се отглежда годжи 
бери, много жожоба и ня-
кои пустинни растения и 
билки в пустинните райо-
ни, които се намират на за-
пад и североизток. Както и 

Р

Една наздравица с „китайско бордо“
Приятели ми казват, че хо-
рата в активна възраст хар-
чат значителна част от до-
ходите си за забавления и 
угощения. Въпреки бавния 
и спокоен ритъм на живот, 
породен може би от при-
родната среда, която мно-
го отпуска, тук хората са 
много активни и с гореща 
кръв. Аз си го обяснявам 
с голямата консумация на 
годжи бери и агнешко ме-
со. Иначе са гостоприем-
ни, вежливи и открити към 
чужденците. 

Въпреки страстта към 
развлечения Инчуан има 
много силна интелиген-
ция, съставена от хора, до-
шли от различни краища 
на страната и останали тук 
заради идиличния провин-
циален живот. Освен дър-
жавните учебни заведения 
и Университета на Нинся 
има много учебни центро-
ве с различни профили и 
многобройни книжарници. 
Професии като учител, ле-
кар, полицай, пожарникар 
и военен са на голяма по-
чит и се ползват с приви-
легии на обществени мес-
та, наравно с пенсионерите.

Развитието на 
винопроизводството 

в Нинся започва в началото 
на 80-те години на мина-
лия век, макари високо- и 
нискоградусните китайски 
оризови ракии да имат хи-
лядолетна история. Произ-
вежда се също и бира от 
повече от 100 години, но 
винопроизводството е само 
на около 40 години и вече е 
достигнало световни стан-
дарти. Вината в подножие-
то но планината Хълан ве-
че от години печелят меж-
дународни награди и злат-
ни медали. Когато китай-
ците се захванат с нещо, 
не само става дума за ви-
нарство, а по принцип във 
всяка сфера те го разработ-
ват до най-малката подроб-
ност. От всички останали 
винарски райони на Китай 
– Хъбей, Шандун, Юнан, 
Синдзян и южната част на 
Далечния изток, Нинся е 
най-подходящият.

Причините за това са 
няколко – уникалната гео-
графска ширина, теренът, 
благоприятният климат, 
трудолюбивите предпри-
емачи и умелата дейност 
на централното и местно-
то правителство.

Нинся-Хуейският авто-
номен регион се намира 
между 34-ия и 39-ия пара-
лел северна ширина, което 
е точно в Световния златен 
пояс на винопроизводство – 
същия, на който се намират 
световноизвестните винар-
ски райони Тоскана в Ита-
лия, Бордо във Франция и 
долината Напа в САЩ. За-
това и местните китайски 
вина се наричат „китайско-
то бордо”.

Живко СПАСОВ
Инчуан, КНР

(Продължава в следващия брой)

в България, така и тук има 
минерални извори, които 
се използват рационално, 
като са създадени множе-
ство SPA, лечебни и възста-
новителни центрове.

Въпреки че в минало-
то Нинся-Хуей се е смятал 
един от бедните и изостана-
ли райони на Китай, след 
китайската икономическа 
реформа в началото на 80-те  
години той бележи значи-
телен напредък и особе-
но след 2010 година, кога-
то заради отбелязването на 
60-годишнината от основа-
ването на автономния ре-
гион централното прави-
телство инвестира много 
в инфраструктурата и раз-
личните водещи отрасли, 
като превръща Нинся-ху-
ейския автономен реги-
он и Инчуан в частност, 
в район от международно 

болници, изложбен център, 
театри, шоу зали, най-го-
лемия и модерен в Китай 
център за комплексно ад-
министративно обслужване 
на граждани към градската 

и регионална управа.
Инчуан е като китна 

градина с множество пар-
кове, езера и канали, чист 
и подреден град. Част от 
водите на Жълтата река се 
отклоняват през тези кана-
ли, пресичащи града, и по-
сле отново се вливат обра-
тно. В Инчуан има множе-
ство и най-различни раз-
влекателни заведения, рес-
торанти, барове, дискоте-
ки, фитнес салони. Инчуан-
ци умеят да се забавляват. 

2017 година БВП на Нинся- 
Хуейския автономен реги-
он достигна 345,393 млрд. 
юана или 53,112 млрд. дола-
ра, с годишен растеж сред-
но около 7%.

Инчуан
За осем години бе построе-
на една изцяло нова част на 
Инчуан – централно плани-
рана, с широки булеварди, 
множество жилищни и вил-
ни комплекси, молове, тър-
говски и бизнес центрове, 

значение. Постоянно се раз-
ширяват връзките със стра-
ните от Близкия изток, Ев-
ропа, по-специално Фран-
ция и Унгария, Америка и 
Южна Африка. Привличат 
се чужди инвестиции. От 
аерогарата на Инчуан мо-
же да се лети до повече 
от 17 дестинации по све-
та. Предстои построяването 
на високоскоростна жп ли-
ния Инчуан-Циндао – град, 
който е морската връзка 
на района. Така още през 

Съветът на Нинся за развитие 
на лозаро-винарската 
промишленост

Произвежданите в Нинся 
вина по нищо не отстъпват на 
световните стандарти

Лозови насаждения в полите 
на планината Хълан
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- Високото съдържание 
на желязо в черницата я 
прави отлично средство, 
което облекчава симптоми-
те на анемията, като све-
товъртеж и умора.

- Фибрите, антиоксидан-
тите и флаваноидите в чер-
ницата се грижат за здра-
вето на сърцето и предпаз-
ват от инфаркти и инсулти.

- Черницата е полезна 
и за очите. Честата консу-
мация на плодовете подо-
брява зрението и предпазва 
очите от свободните ради-
кали, които са причина за 
регенерацията на ретината. 

Причина за положител-
ното влияние на черница-
та върху зрението e съдър-
жанието на витамините А, 
С, В и К, както и на желя-
зо, манган, магнезий и ка-
лий. Екстрактът или сокът 
от плодовете е доказано, че 
поддържа доброто зрение. 

Изпиването на чаша сок 
от черница всеки ден е иде-
ален избор за хората, кои-
то прекарват дълги часо-
ве пред компютър, защото 

облекчава напрежението 
в очите и ги предпазва от 
свободните радикали.

- Изследванията на уче-
ните показват, че черни-
цата забавя стареенето на 
мозъка, осигурява му кал-
ций и го поддържа в до-
бро здраве.

- Активирайки макро-
фагите чрез наличните ал-
калоиди, черницата подо-
брява имунитета. Съдър-
жанието на витамин С в 
плодовете също насърча-
ва този процес.

- Черницата е богата на 
витамин К, калций и же-
лязо, което е най-добрата 
комбинация от хранител-
ни вещества за здравето на 
костите.

Черница за  
кожата и косата

Черницата е способна 
да ви накара да изглежда-
те по-млади и свежи. Тя съ-
държа ресвератрол, който 
предпазва кожата от вред-
ните ултравиолетови лъ-
чи. Богатото съдържание 

на антиоксиданти, витами-
ните А, С и Е в нея са стра-
хотно средство срещу ста-
реенето и бръчките. Освен 
това предотвратяват поя-
вата на петна по кожата, 
като регулират синтеза на 
меланин. Отпушват пори-
те и премахват токсините, 
хидратират кожата, правят 
я мека и гладка.
Домашна маска за нежна, 

стегната и сияйна кожа
8-10 плода черница се 

смачкват на гъста каша, 
към която се добавят 2 с.л. 
прясно мляко. Маската се 
нанася на лицето и шията, 
оставя се да действа 15-10 
минути и се измива с вода.

Тя предпазва от ранна-
та поява на бръчки и тъм-
ни петна.

Наличието на антиокси-
данти в черницата е полез-
но и за здравето на косата, 
като насърчава растежа й 
и предотвратява цъфтежа. 
В комбинация с някои ки-
тайски билки дори забавя 
ранното побеляване.

дна азиатска ле-
генда разказва, 
че някога ши-
вач ушил изу-
мително кра-
сива копринена 

дреха, която притежавала 
уникални свойства – жена-
та, която я наденела, ста-
вала още по-красива и мо-
жела по цели дни да не яде 
нищо. Роклята се предава-
ла от жена на жена, дока-
то един ден царят се влю-
бил в една от тях и я на-
правил царица. Тя се въз-
гордяла и казала, че няма 
да я даде на друг. Разяре-
ните й приятелки нахлули 
в двореца, взели дрехата и 
я разкъсали на парчета. То-
гава станало чудо – подгъ-
вът на роклята се превър-
нал в дърво, а парченцата 
в пъпки, от които се раз-
вили листа. Така според ле-
гендата се появило черни-
чевото дърво и вкусните му 
плодове, а копринените бу-
би превръщат листата му в 
тънки нишки коприна, за 
да върнат тази прекрасна 
рокля на хората.

Черницата е широко-
листно дърво, което обича 
топлите, умерени и субтро-
пични райони и се среща 
в изобилие в Азия, Евро-
па, Африка и Америка. Тя 
присъства във фолклора и 
на други древни цивилиза-
ции. Според гръцката ми-
тология например някога 
плодовете на дървото били 
само бели на цвят, но бо-
говете ги оцветили в тъм-
новинено като спомен за 
вярната, но трагична лю-
бов на двама влюбени от  
Вавилон.

Плодовете на черницата 
са богати на хранителни ве-
щества и витамини, освен 
това са нискокалорични. 

Те съдържат въглехидрати, 
които превръщат захарта в 
глюкоза и зареждат клет-
ките с енергия. Освен това 
осигуряват на тялото желя-
зо и кислород на тъканите.

Черничевите плодове са 
с високо съдържание на ви-
тамините А, С и В2, както и 
на натрий, фосфор, калций, 
магнезий, калий и пектин. 
Те са и отличен източник 
на протеини, антиоксидан-
ти и каротини.

Ползи за здравето
- Плодовете на черница-

та имат благоприятно въз-
действие върху стомаха. Те 
облекчават запека и пома-
гат в борбата с излишни-
те килограми. Освен това 
са богати на диетични фи-
бри, които улесняват хра-
носмилането.

- Понижават нивата на 
лошия холестерол, което от 
своя страна предпазва от 
сърдечносъдови проблеми.

- Някои съединения в 
бялата черница са подобни 
на лекарствата, които се из-
ползват в лечението на ди-
абет тип 2. Те помагат за 
поддържането на кръвната 
захар в оптимални нива.

- Черницата подобрява 
кръвообращението, кон-
тролира кръвното наляга-
не и изчиства кръвта. Ан-
тиоксидантите в нея дейст-
ват благоприятно на кръ-
воносните съдове, поддър-
жат ги еластични и така 
кръвта стига до всяка част 
на тялото.

- Черницата насърчава и 
производството на червени 
кръвни клетки. Китайска-
та медицина познава тези 
нейни свойства, затова от 
векове я включва в своите 
лекове за тонизиране, из-
чистване и увеличаване на 
количествата кръв.

Защо черницата е полезна за здравето?

здраве

улева е веро-
ятността нови-
ят коронавирус 
да е изтекъл от 
уханската лабо-
ратория, заяви 

френският експерт Габри-
ел Грас, който участва в 
изграждането на лабора-
торията, която е част от 
Института по вирусология 
на Ухан и е с най-високото 
ниво на биологична безо-
пасност (P4).

В интервю за агенция 
Синхуа той заяви, че ухан-
ската лаборатория е създа-
дена на базата на тясно съ-
трудничество между Китай 
и Франция, а твърденията 
за изтичането на вируса от 
там не са достоверни. 

В периода 2012 - 2017 г.  
Габриел Грас всяка годи-
на по един или два пъти 
посещава лабораторията. 
Според него изграждане-
то и функционирането й 

отговарят на стриктни кри-
терии. „Няма никакво ос-
нование да се култиви-
ра нов коронавирус в ед-
на лаборатория с най-ви-
соко ниво на биологична 

безопасност. Затова не съ-
ществува вероятност той 
да е изтекъл от там“, зая-
ви френският експерт. Спо-
ред него в момента общо-
то мнение на учените е, че 
новият коронавирус има ес-
тествен произход и не е раз-
работен в лаборатория.

Междувременно в ста-
тия в The Hill американски-
ят вирусолог Стивън Гол-
дщайн посочва, че най-ве-
роятно новият коронавирус 
идва от животни, а дока-
зателствата за това са убе-
дителни и непрекъснато се 
увеличават. В статията Гол-
дщайн пише, че напосле-
дък заедно с още 20 ви-
русолози, епидемиолози и 
еволюционни биолози са 

прегледали наличните на-
учни доказателства за про-
изхода на новия коронави-
рус по целия свят и са стиг-
нали до консенсус, че не-
гов източник най-вероятно 
са животни. 

Някои хора вярват, че но-
вият коронавирус е плани-
ран или модифициран, ба-
зирайки се на способност- 
та му да се прикрепя към 
човешките клетки. „Но по-
добна способност имат и 
други вируси, при някои 
от тях тя дори е по-силна 
от тази на новия корона-
вирус“. Следователно „тео-
рията за изтичането на но-
вия коронавирус от лабора-
тория“ е безпочвена, обяс-
нява Голдщайн.

Н
Френски експерт: Нулева вероятност е коронавирусът 
да е изтекъл от лабораторията в Ухан

Е
Черницата е дърво, което в наши дни се отглежда 
предимно заради листата, които са единствена 
храна за копринените буби.
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туризъм

Очаква се бум на вътрешния туризъм през 
летните месеци

С
поред онлайн 
проучване на 
туроператорска-
та платформа 
„Тунчън люсин“ 
64% от участни-

ците в него заявяват, че пла-
нират екскурзии това ля-
то, а 87,3% смятат да пъту-
ват до други провинции. То-
ва означава, че туристиче- 
ският бранш може да се 
готви за бум.

Йен Уън от Пекин е 
служител в интернет фир-
ма. Когато приключи учи-
лището на детето му, той 
планира цялото семейство 
да прекара един уикенд на 
море в курорта Бейдайхъ. 
„Искам да запазя стая в 
Club Med в Бейдайхъ. Има 
човек, който се грижи за 
детето, така с жена ми да 
сме по-свободни“, казва 
той. Смятат да пътуват с 
влак и да прекарат на мо-
рето от петък до неделя. 
Ако резервират хотел две 
седмици предварително, це-
ната за тримата е 11 352 
юана за две нощувки. Йен 

Уън смята, че е скъпо, но 
докато обсъждат с жена си 
как да постъпят, тази цена 
е продадена.

Това вероятно е при-
знак, че наистина се наблю-
дава бум на туризма през 
това лято. Според „Тунчън 
люсин“ броят на пътува-
нията със самолети по въ-
трешни линии вероятно ще 
достигне нивото отпреди 
епидемията, т. е. през юли 
и август е възможно да има 
120 милиона туристически 
пътувания. Броят на пъту-
ващите с влакове пък мо-
же да нарасне с 60% в срав-
нение със същия период на 
2020 г. Като цяло потокът 
от пътници през цялото ля-
то е възможно да се въз-
станови от 95% до 100% в 
сравнение с 2019 г.

Много хора смятат да 
пътуват, затова цените на 
билетите се покачват. Те-
зи за влаковете са като ця-
ло по-устойчиви, но оч-
акванията са самолетни-
те да нараснат значител-
но, надвишавайки цените 

от същия период на 2019 г.  
Данни за цените на само-
летни билети от „Тунчън 
люсин“ показват, че от края 
на юли и през август на 2021 г.  
те надвишават средното ни-
во за 2019 г. Информация 
от друга онлайн платфор-
мата за туристически ус-
луги – „Сиечън“, сочи, че 
за периода 1 юли – 31 ав-
густ средната цена на само-
летните билети за вътреш-
ни линии е достигнала 1150 

юана, което е увеличение 
съответно с 93,6% и 25% в 
сравнение със същия пери-
од на 2020 и 2019 г.

С настъпването на от-
пускарските месеци турис-
тически агенции реклами-
рат по-активно екскурзии 
на родители и деца. Он-
лайн платформите „Сие-
чън“ и „Тунчън люсин“ 
също предлагат подобни 
оферти, като например по-
сещения на исторически 

забележителности, на зоо-
логически градини и дру-
ги места, които са харесва-
ни от млади и възрастни.

Едно от предложенията 
в платформата „Сиечън“ е 
хотел в град Гуейлин, про-
винция Гуанси. В него има 
палатки, каравани и вили. 
Ако отивате на екскурзия с 
деца, лагерът и караваните 
не са лоша опция. В 10 ча-
са сутрин всеки ден има на-
пример хранене на птици.

Страницата подготви 
Красимира ИВАНОВА

ащо простран-
ството за този вид  
забавление е тол-
кова голямо? Да-
нните показват, 
че главните учас-

тници в игрите са млади 
хора на възраст между 20-
35 години, а средната сума, 
която плаща един потреби-
тел в Пекин например, е 
104 юана.

Ролевите игри се пре-
връщат в интересен нетра-
диционен начин за общува-
не в реалния свят. Родени-
те след 90-те и 2000 година 
използват предимно интер-
нет пространството за ко-
муникация и споделяне на 

З

Ролевите игри в Китай се превръщат в 
процъфтяваща индустрия

впечатления. Виртуални-
те преживявания по вре-
ме на онлайн игрите и со-
циалното взаимодействие 
предизвикват в тях опреде-
лено чувство на удовлетво-
рение. Но на онлайн дей-
ностите им липсва онова 
прекрасно изживяване от 
общуването с реални хора. 
А ролевите игри се нужда-
ят именно от реален досег 
с хора и изискват действи-
телно взаимодействие по-
не между 4-ма души. В иг-
рите с детективски сюжети 
например играчите трябва 

бързо да влязат в ролите 
си. Потапянето в образа е 
завладяващо преживяване, 
което доставя голямо удо-
волствие на потребителите. 
Текстовете към игрите са 
силно емоционални, неза-
висимо дали става въпрос 
за семейство, приятелство 
или любов. Те много бър-
зо събуждат силни чувства 
в участниците. Дори и да 
са напълно непознати, след 
като приключи играта, те 
продължават да разгова-
рят в приятелска атмосфе-
ра. Играчите трябва да се 

слеят с героя. При бързото 
прочитане на сценария те 
веднага разбират сложната 
история и вътрешния моно-
лог на всеки герой. Изпъл-
нението на зададените за-
дачи ги потапя е един раз-
личен живот и събужда ак-
тьорските умения в тях. Те 
временно забравят за про-
блемите, за напрежението 
в училище или работата и 
заживяват в един парале-
лен свят.

Ролевите игри имат и още 
едно предимство. Почти 
всеки герой в тях е незаме- 

Вече започнаха летните отпуски и вътрешният 
туризъм отново е във фокуса на вниманието на 
много китайци, които планират ваканции, почивки 
и екскурзии. 

Събрани в една 
стая, приятели или 
непознати влизат 
в зададените им от 
играта роли – това 
е едно от новите 
забавления за 
младите китайци. 
Според статистики 
за периода 2020 – 
2021 г. на китайската 
компания „Мейтуан“ 
пазарът на ролевите 
игри е достигнал 
15,42 милиарда 
юана с 9,41 милиони 
потребители. 

нима част от сценария. До-
брият водещ може да на-
кара съвсем непознати хо-
ра да стигнат до финала и 
дори да се освободят от со-
циалния страх.

Със силната подкрепа 
на правителството ролеви-
те игри се превръщат в по-
пулярен туристически про-
дукт. В Становището за на-
сърчаване на висококачест-
веното развитие на диги-
талната културна индус-
трия, публикувано наско-
ро от китайското Минис-
терство на културата и ту-
ризма, ясно се посочва, 
че се дава приоритет на 
разработките на „потапя-
щи изживявания“. В него 
се предлагат и насоки за 
прилагането на виртуална-
та реалност и други техно-
логии в областта на култу-
рата, както и подкрепа към 
културното наследство, жи-
вописните места и др. То-
ва осигурява политическа 
поддръжка за възхода на 
този нов тип бизнес фор-
мат. През последните годи-
ни много туристически дес-
тинации, хотели и курор-
ти са започнали интензив-
но да развиват тази индус-
трия и да добавят ролеви-
те игри към забавленията 
за туристите.
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Джан Юен, комплекс от стотици шъкумън къщи (стил, включващ западни 
и китайски елементи) в централния район на град Шанхай, наскоро 
отвори врати за широката публика, след като последните жители от там 
се изместиха в края на миналата година. Откритата неотдавна изложба, 
озаглавена „100 години Джан Юен: Благоустрояване на район Дзинан“, 
отбелязва историческата стойност на мястото. 

И

Нов живот за шанхайския 
комплекс Джан Юен

скаме да разка-
жем историята 
на общество-
то, за да могат 
хората да нау-
чат повече за 

Джан Юен, както и кол-
ко много е направила дър-
жавата за подобряване жи-
вота на местните, съобща-
ва Шъ Юнлун, президент 
на Jing‘an Real Estate Group, 
държавната компания, коя-
то е отговорна за опазва-
нето и реставрацията на 
Джан Юен. 

„Джан Юен е първият  
благоустройствен проект в 
Шанхай, при който се из-
ползва процедура по от-
чуждаване с цел опазва-
не“, подчертава той. И до-
бавя, че от десетилетия на-
сам къщите шъкумън са 
били претъпкани, а съо-
ръженията там претоваре-
ни от прекалена употреба. 
За да се опази наследство-
то на Шанхай, градът е ре-
шил да премести жители-
те през 2018 г. и да защи-
ти сградите.

Според плановете на ра-
йона, къщите ще бъдат ре-
новирани, ще бъдат изгра-
дени подземни простран-
ства, предвижда се също 
търговска част на площ от 
150 000 кв. м. Запазването 
на културното наследство 
и особеностите на шъку-
мън сградите ще бъде топ 
приоритет на този проект, 
подчертава президентът на 
компанията.

Комплексът Джан Юен 
(Градината Джан) е смятан 
за най-големия, най-добре 
опазения и най-много- 
образния шъкумън район. 
Преди да се превърне в жи-
лищен комплекс, мястото е 
наричано „№1 обществена 
градина на Шанхай“. Тук е 
запалена първата електри-
ческа лампа в Китай, про-
вежда се първото състеза-
ние с велосипеди и е от-
ворена първата в страната 
външна фотокабина. Тук е 
било мястото, където кунг-
фу майсторът Хуо Юенд-
зя е предизвикал западни-
те боксьори, за докаже на 
международното общество, 
че китайците са смели бой-
ци. Пак тук маестро Мей 
Ланфан, най-прочутият из-
пълнител на пекинска опе-
ра, е направил дебюта си 
на частно събитие. 

Истории като тези спо-
деля с публиката новата из-
ложба, открита тук. Тя за-
почва с фотографии, които 
описват началото на Джан 
Юен, който е наречен на 

домакинства са получили 
компенсация за преме- 
стването си.

Една от видео инстала-
циите на изложбата хвърля 
светлина върху живота на 
хората, живели в този ра-
йон. Видеото показва, как 
те са садели и брали зелен-
чуци, простирали дрехите 
навън, играели настолни 
игри със съседите в общи-
те външни зони, тъй като 
просто не е имало доста-
тъчно място в затворени-
те помещения.

През последните годи-
ни редица кинотворци пъ-
туват до Джан Юен, за да 
пресъздават сцени от 80-те 
и 90-те години. Декорът на 
сцена от филм, заснет тук, 
е показан в изложбата. В 
сцената могат да се видят 
актьори, събрали се око-
ло малък черно-бял телеви-
зор, които гледат волейбо-
лен мач на китайския жен-
ски национален отбор, кой-
то печели първото си све-
товно първенство през 80-
те години на миналия век.

името на тогавашния осно-
вател и собственик Джан 
Шухъ (1850-1919), търговец 
от град Уси, провинция 
Джъдзян. Той купил парче 
обработваема земя в Шан-
хай от британеца Франсис 
Груум и построил там къ-
ща с градина за майка си. 
Домът бил наречен Уей-
чун Юен, или Градината 
на Чан Су-хо. Намирал се 
е в зоната с чуждестран-
ните заселници в колони-
алния период. Джан отва-
ря градината за общество-
то след смъртта на майка 
си през 1885 г. и по-късно 
построява имение в запа-
ден архитектурен стил, на-
речено „Зала Аркадия“. То 
се превърнало в място, къ-
дето хората можели да се 
насладят на град Шанхай 
от птичи поглед. Впослед-
ствие търговецът разширил 
двора с повече от 4 хектара.

С въвеждането на раз-
лични атракции и заба-
вления, като увеселител-
но влакче, циркови пред-
ставления и лодки за раз-
ходки, комплексът Джан 

Юен бързо се превърнал 
в популярно обществено 
място и един от малкото 
частни паркове, отворени 
за публиката в Шанхай. 

Някои от другите обекти 
в парка включвали танцо-
ва зала, театър за китайска 
опера, фотографско студио, 
чайна и ресторанти. През 
1890 г. западен шоумен се 
издига от Джан Юен с ба-
лон с горещ въздух, след 
което скача обратно на зе-
мята с парашут. Събитие-
то е документирано в изда-
ние от 17 октомври съща-
та година на в. North China 
Herald.

В края на 1900 година 
зала „Аркадия“ се превръ-
ща в популярно място за 
публични речи. Революцио-
нери, сред които Сун Ятсен, 
Хуан Син и Цай Юенпей, 
са изнасяли речи тук по 
време на митинги срещу 
правителството на динас-
тия Цин (1644-1911). Общо-
известен факт е, че хиляди 
хора са отрязвали плитките 
си на тези митинги - един 
символичен акт на тяхната 

решимост да се откъснат 
от управлението на динас-
тия Цин.

През 10-те години на 
20 век започват да се по-
явяват все повече увесе-
лителни паркове в гра-
да, като например Great 

World Amusement Center. 
Джан Юен затваря врати 
през 1918 г., след период 
на спад, а земята впослед-
ствие е продадена, когато 
Джан Шухъ умира година 
по-късно. 

Новият собственик раз-
деля земята на 28 парце-
ла и ги продава на различ-
ни строителни компании, 
които изграждат сградите 
в стил шъкумън.

Шъкумън е термин, кой-
то буквално означава „вра-
ти, обградени с камък“. Той 
се появява за първи път в 
Шанхай през 60-те години 
на 19-и век. След 1949 г.  
повечето жилищни сгради 
стават държавни, а градът 
определя до десет домакин-
ства във всяко здание.

Според Гъ Ин, служи-
тел от отдел „Публичност“ 
в район Дзинан, в компле-
кса Джан Юен се нами-
рат повече от 200 такива 
сгради, които били дом на 
сплотена общност от над 
1000 семейства до 2019 г. 
Тогава първата група жи-
тели се изместила. Всички 

Тъй като няколко семей-
ства споделяли една шъку-
мън къща, те често разпо-
лагали само с една стая за 
цялото семейство. „В някои 
крайни случаи една малка 
стая била дом на семейство 
с три поколения“, разказа 
Гъ Ин. За да се справят с 
проблема, някои семейства 
създали пространство, като 
построили по-горно ниво 
вътре в стаите. Днес стъл-
бите, които хората използ-
вали, за да достигат ниво-
то, все още могат да се ви-
дят в много от стаите.

През изминалите десе-
тилетия управата на район 
Дзинан е полагала усилия 
за подобряване на услови-
ята на живот тук. Съоръ-
женията за водоснабдява-
не и газоснабдяване са би-
ли ремонтирани, за да мо-
же всяко семейство да има 
собствено кухненско прос-
транство. В някои от къ-
щите са били построени и 
малки бани.

Страницата подготви 
Красимира ИВАНОВА
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Използвани са материали  
на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

спорт

Трите съкровища на китайските 
спортисти на Олимпийските игри в Токио

1 Вендузи
На Олимпийските иг-

ри в Токио бяха забеляза-
ни много плувци с тъмно-
лилави кръгове по телата, 
например австралийската 
спортна звезда Кайл Чал-
мърс.

Тези тъмни кръгове 
всъщност са следи от вен-
дузи, които се използват 
като лечебен метод в тра-
диционната китайска ме-
дицина. Тази практика бе 
разпространена сред атле-
тите и от американския 
плувец Майкъл Фелпс, 
но китайските спортисти 
прилагат този метод мно-
го преди него, за да отпус-
нат мускулите.

2 Акупунктура
Иглоубождането, или 

както е по-известно аку-
пунктурата, е още една 
лечебна техника на тради-
ционната китайска медици-
на, при която се поставят 
тънки игли в определени би-
оактивни точки по тялото. 
При високоинтензивните 

тренировки на спорти-
стите травмите са неиз-
бежни. Акупунктурата им 

помага да се възстановят 
и облекчава болката мно-
го по-добре от хапчетата. 

Освен това премахва гла-
воболието, справя се с без-
сънието и много други не-
разположения.

3 Термо чаши
На тази Олимпиада в 

Токио китайската състеза-
телка Хоу Дзихуей, която 
три пъти счупи олимпий-
ския рекорд, стана попу-
лярна в интернет с термо 
чашата си. Някои чуждес-
транни потребители дори 
са уверени, че пиенето на 
топла вода е едно от „тай-
ните оръжия“ на китайски-
те спортисти.

Исторически златен медал за Китай  
в хвърлянето на копие

Във финала по хвърляне на копие при жените 
китайката Лиу Шъин спечели златния медал. Това е 
първото златно отличие за Китай в тази олимпийска 
дисциплина. Лиу си осигури титлата, след като успя да 
постигне 66,34 м още в първия си опит.

Първи златен олимпийски медал за Китай  
в кану-каяк

Китайките Сю Шъсяо и Сун Мъня спечелиха първия 
олимпийски златен медал за Китай в дисциплината 
кану-каяк 500 метра на Олимпиадата в Токио.

Китайският отбор спечели олимпийската титла по 
тенис на маса

Китайските спортисти донесоха поредния златен 
медал за страната, след като победиха  
германските си опоненти в Токио в отборното 
състезание по тенис на маса при мъжете.

Снимка Синхуа

Китайски спортисти спечелиха златен и сребърен 
медали в скоковете във вода от 10-метрова 
платформа

Във финала на скоковете във вода на 10 метрова 
платформа при мъжете на Олимпиадата в Токио, 
китайските спортисти Цао Юан и Ян Дзиен спечелиха 
поотделно златния и сребърен медал.

Снимка Синхуа

Снимка Синхуа Снимка Синхуа
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К

КалейдосКоп

за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2021 г.
Каталожен № 381

Театър на сенките
Китайският куклен театър на сенките е вид 
представление, изпълнен с цветни силуети, изработени 
от кожа или хартия, и придружен от музика и пеене. 
Като традиционна китайска форма на изкуство, той има 
уникален чар.

Снимка Синхуа

“Бейдоу-3” обслужва над  
2 милиарда потребители 
по целия свят

Традициите на Цинхай

В Юшу, Цинхай, местните жители редовно организират празници, на които се обличат в 
традиционно тибетско облекло, демонстрирайки своето богато културно наследство.

Снимка Синхуа

19-ото международно изложение „Чайна джой“
Наскоро в Шанхай бе закрито 19-ото международно изложение „Чайна джой“, в което 
участваха повече от 300 компании, бяха представени най-новите технологии и най-
популярните компютърни игри.

Снимка Синхуа

Р
азположено в из-
точната част на 
провинция Ан-
хуей, древното 
село Сиди, по- 
строено преди 

близо 1000 години, е вклю- 
чено в Списъка на за све-
товното културно наслед-
ство на ЮНЕСКО. В него 
са добре запазени 224 дър-
вени жилища в стил хуей. 
Това определя като основен 
приоритет за жителите му 
задачата за предотвратява-
нето на пожари.

Всеки ден около полу-
нощ пазачът обхожда ули-
ците на селото и с ударите 
на гонг напомня на жите-
лите за отговорността им за 
предотвратяване на евенту-
ални пожари. Това е извест-
ната традиция за нощно на-
блюдение и е била широко 

Нощна стража – традиционен 
ритуал в обект на ЮНЕСКО 

разпространен начин да се 
напомня на хората за пред-
пазване от пожари.

Въпреки че в Китай то-
зи древен ритуал вече не се 
практикува, той е запазен 
с малки корекции в древ-
ното село Сиди. 

Живата традиция, пре-
несена през вековете в съ-
времието, има не само 
практическо значение и ха-
рактер на туристическа ат-
ракция, но спомага за опаз-
ване на едно вековно кул-
турно наследство.  

итайската нави-
гационна сате-
литна система 
„Бейдоу-3“ офи-
циално започна 
да предоставя 

услуги в световен мащаб 
от 31 юли 2020 г., което е 
важна стъпка от усилия-
та на страната за насър-
чаване на взаимосвърза-
ността по целия свят.

След като беше офици-
ално пусната преди годи-
на, „Бейдоу-3“ сега се оч-
аква да направи глобална 
комуникация с кратки съ-
общения достъпна за сво-
бодния пазар до края на 
2021 г. и тази услуга да бъ-
де приложена за мобилни 
телефони.

„Бейдоу-3“ дава въз-
можност на потребителите 

да изпращат и получават 
съобщения чрез система-
та при ситуации, в които 
липсва комуникационна 
мрежа. 

Освен възможността 
за комуникация с крат-
ки съобщения, мобилната 
пътна навигационна сис-
тема, базирана на систе-
мата „Бейдоу-3“, не само 
може да определя текущо-
то местоположение на ко-
лата, но и да идентифици-
ра точно плътните и пунк-
тирани линии на пътя. 

Глобалната платформа 
за обслужване на „Бей-
доу-3“ предоставя висо-
копрецизни услуги за на-
вигация и позициониране 
за над два милиарда по-
требители в над 20 дър-
жави и региони.


